



**「哲學與漢語視域」兩岸三地(香港)青年哲學論壇**  
**Philosophy: From a Chinese Point of View**  
Cross-Strait (Hong Kong) Young Scholars' Philosophical Forum

為慶祝香港中文大學哲學系創系 60 周年，我們將舉辦「哲學與漢語視域」兩岸三地青年哲學論壇。藉此活動，我們希望能促進漢語文化圈的青年哲學學者交流思想、開闊視野並培養文化使命感。懇請閣下將此信息轉達貴系各有志青年。

○ **概況**

本論壇由本系研究生發起和組織，主要對象是中國大陸、臺灣及香港各哲學系就讀的博士研究生以及過去五年內取得博士學位並正從事哲學教育或研究之青年學者。論壇期間，本系將負責與會者在香港的食宿，並會資助在讀研究生部份赴港旅費。論壇語言為中英雙語。

○ **論壇時間及地點**

2009 年 5 月 25 日-26 日，香港中文大學。

○ **討論議題**

論壇的指導議題是「哲學與漢語視域」，我們希望探討中國哲學在多元思潮的衝擊下如何自持以及東西方哲學可以如何互動交流。在這個寬鬆的指導議題下，歡迎任何關於東西方哲學的選題。我們尤其希望與會者對特定的哲學文本、哲學問題或者思想體系做深入而具創造性的研究，而不鼓勵過於空泛和宏觀的論題。同時，為體現青年論壇之特色，我們並不要求與會者發表圓熟的研究成果，但論文仍需恪守基本的學術規範。與會者可以用中文或英文提交和報告論文。

○ **研討程序**

論壇以現行學術會議形式進行，分為報告與討論兩部分。為鼓勵深入的學術對話，每位與會者會前需仔細閱讀兩篇其他與會者論文，並在討論時間內評論該篇論文。

○ **遴選方式**

有意參與者請填妥附件中的報名表格，提供詳細的論文描述，包括論文題目、論文計劃或摘要以及參考文獻，於 2009 年 3 月 1 日前以電子郵件方式發往相關人員，或郵遞至香港中文大學馮景禧樓 414 室鄧揚舟先生收。我們將邀請系內專家以匿名方式評審論文計劃，並向獲得參與資格者發出官方邀請函。獲得正式邀請者須在 5 月 1 日前提供論文全文之電子檔案，以供其他與會者會前傳閱。

○ **聯絡方式**

有關本論壇的最新消息及申請表格，請瀏覽以下網頁：

<http://phil.arts.cuhk.edu.hk/~phiforum/>

如有垂詢，敬請聯絡以下人士：

中國大陸及海外：鄧揚舟先生，辦公電話 +852-2609-7150，電子郵件 [dengyangzhou@gmail.com](mailto:dengyangzhou@gmail.com)

臺灣：朱雋穎小姐，辦公電話 +852-2609-7153，電子郵件 [hedyrain@gmail.com](mailto:hedyrain@gmail.com)

香港：劉保禧先生，辦公電話 +852-2609-7153，電子郵件 [po\\_hei@hotmail.com](mailto:po_hei@hotmail.com)



## Philosophy: from a Chinese Point of View

Cross-Strait (Hong Kong) Young Scholars' Philosophical Forum  
「哲學與漢語視域」 兩岸三地(香港)青年哲學論壇

---

In celebration of the 60th anniversary of the Philosophy Department of the Chinese University of Hong Kong, we will hold a philosophical forum under the title of **Philosophy: from a Chinese Point of View**. By organizing the event, we hope to promote free academic dialogues among young scholars of philosophy in Chinese speaking world, and help develop their cosmopolitan horizon as well as cultural vocation. We appreciate your kindness to forward the following information, together with our cordial call for papers, to your outstanding young colleagues and students.

○ **BACKGROUND** Under the auspicious sponsorship of the Philosophy Department, the Forum is independently founded and administrated by postgraduate students in the Department. We look forward to receiving young participants, both as recent Ph.D. degree obtainers and postgraduate students, in particular doctoral students, from Mainland China, Taiwan and Hong Kong. During the Forum, we shall finance accommodation and food for the participants. In addition, part of the travelling fare will be sponsored for full-time student participants. The working languages of the Forum are Chinese and English.

○ **TIME AND VENUE** The forum will be held from May 25<sup>th</sup> to 26<sup>th</sup>, 2009, in the Chinese University of Hong Kong.

○ **TOPIC** The Forum encourages academic creativity and rigor. In principle, all studies that the participants regard as significant to contemporary Chinese philosophy are welcome. Special attention will be attached to in-depth researches on specific philosophical texts, problems or systems, in stead of macroscopic conceptions. In view of the general peculiarities of young scholar's research, there will be less expectation of academic completeness for the participants' submissions, than strict abidance and good command of scholarly criteria. Participant could submit and present their papers in Chinese or English.

○ **FORUM PROCEDURE** The Forum will be conducted in accord with general seminar procedures. In addition, each participant will be assigned two papers from other participants for careful reading in advance, so that after each paper is presented, there will be two participants contributing their well-prepared comments.

○ **SELECTION OF PARTICIPANTS** Selection of participants will be based on free application. Those who want to join the Forum should fill the attached form, providing detailed description of his or her paper, including title, proposal or abstract, and main bibliography. The deadline of application is March 1<sup>st</sup>, 2009. Upon receiving the applications, we will invite authoritative experts to evaluate the application anonymously, and issue official invitations to successful applicants. To facilitate pre-forum circulation and study, participants should submit their full papers by May 1<sup>st</sup>.

○ **CONTACT** Updated online information of the Forum is available at: <http://phil.arts.cuhk.edu.hk/~phiforum/>  
For further enquiries, feel free to contact us by the following means.

Mainland and Overseas: Mr. **Deng Yangzhou** Tel: +852-2609-7150, E-mail: [dengyangzhou@gmail.com](mailto:dengyangzhou@gmail.com);

Taiwan: Miss **Chu Chun Wing** Tel: +852-2609-7153, E-mail: [hedyrain@gmail.com](mailto:hedyrain@gmail.com)

Hong Kong: Mr. **Lau Po Hei** Tel: +852-2609-7153, E-mail: [po\\_hei@hotmail.com](mailto:po_hei@hotmail.com)

---

**Department of Philosophy**  
**The Chinese University of Hong Kong**  
December, 2008